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شيوا  نوروزي

نظارت عملياتي وزارت با حداقل سهام!
انتظارها به سر رسيد و همانطور كه انتظار مي رفت وزارت ورزش نشان 
داد هنوز هم نمي تواند نسبت به آينده استقلال و پرسپوليس بي تفاوت 
باشد. البته فعلًا اين استقلال اس��ت كه در منطقه سقوط قرار گرفته و 

طبيعتاً براي نظارت عملياتي در اولويت قرار دارد. 
روز گذش��ته خبري منتش��ر ش��د مبني  بر مذاكره احمد دنيامالي با 
عس��گري، مديرعامل گروه صناي��ع هلدين��گ خليج فارس در  علي 
خصوص آخرين وضعيت اس��تقلال و بحراني كه آبي ه��ا با آن مواجه 
ش��ده اند. بعد از اين مذاكره، طرفين تصميم به برگزاري نشست ويژه 
جهت بررسي ش��رايط گرفتند تا براي فراهم كردن آرامش هواداران 
تصميمات لازم را اتخ��اذ كنند. واكنش ها، ابهامات و س��ؤالات ايجاد 
شده براي عموم مردم، هواداران استقلال و رس��انه ها تقريباً يكسان 
بود. اينكه مگر وزارت ورزش دغدغه ديگري جز استقلال ندارد، اصلًا 
چرا وزارتخانه بايد نگران حال و روز اس��تقلال باشد، پس ديگر تيم ها 
چه مي شوند، آيا اين مذاكرات و نشست هاي ويژه دخالت در امور يك 
باشگاه به اصطلاح خصوصي به حساب مي آيد و دل نگراني وزير شائبه 

حمايت ويژه از يك تيم خاص را مطرح مي كند! 
اينها اصلي ترين مواردي است كه هر عقل سليمي به ذهنش مي رسد 
و به واگذاري  سرخابي ها شك مي كند. دو تيم كاملًا دولتي با هياهو و 
جنجال زياد به بخش خصوصي واگذار ش��دند؛ يكي به بانكي ها رسيد 
و آن يكي به هلدينگ پتروشيمي. از آنجا كه وضعيت پرسپوليس فعلًا 
خوب است، همه نگاه ها به استقلال اس��ت و منتظرند ببينند آخر اين 
ماجرا چه می ش��ود. دنيامالي اخيراً در مصاحبه اي روي ش��رايط ويژه 
سرخابي ها و هواداران پرتعدادشان تأكيد كرده بود و اينكه آنها مشكل 
مالي ندارند، ولي يكسري مسائل مديريتي چرا. با اين تفكر بود كه وزير 
به آسيايي بودن و يدك كش��يدن نام ايران از سوي اين دو تيم اشاره و 
تأكيد كرد كمك وزارت به معناي دخالت نيست، بلكه وزارت همچنان 
سهامدار سرخابي هاست و سهامش نيز مديريتي است، به همين خاطر 

مراقبت عملياتي وزارت ادامه خواهد داشت!
همان موقع بايد مي فهميديم منظور از مراقبت عملياتي يا س��هامدار 
مديريتي چيست و منتظر ورود وزارت به ماجرا مي بوديم. آن زمان كه 
آقايان دم از واگذاري مي زدند و از اين كار به عنوان يك موفقيت تاريخي 
ياد مي كردند، خيلي ها نسبت به آينده دو تيم هشدار داده بودند. نحوه 
مديريت استقلال و اتفاقات ريز و درشت در اين باشگاه نشان مي دهد 
مالكان جديد عملاً شناختي از فوتبال حرفه اي و حتي ورزش ندارند. آنها 
فقط نام استقلال را شنيده بودند و وقتي پاي كار آمدند، تازه فهميدند 
مديريت فوتبال ايران ب��ا مديريت حوزه هاي اقتص��ادي و غيره كاملًا 
متفاوت است. يدك كش��يدن نام يك هلدينگ و حتي داشتن بودجه 
كافي ضمانتي براي موفقيت در تيمداري، آن هم در فوتبال پرحاشيه 
ايران نيست. مالكان باشگاه با انتخاب افراد نالايق، هزينه هاي نجومي و 
بي توجهي به اختلافات عميق كادرفني سابق با مديريت، مسير را براي 

سقوط آزاد يكي از دو قطب فوتبال ايران فراهم كردند. 
حالا كه بحران به اوج رس��يده، وزارت ورزش تلاش مي كند با نشست و 
مذاكره چه چيزي را جبران كند؟ آن زمان كه سرخابي ها دولتي بودند 
هم هزار و يك مشكل و چالش داشته و حال چه شده كه سهامدار قديمي 
دوباره ياد تيم هاي سابقش افتاده است؟! براساس اخبار اعلام شده بخش 
اعظم سهام استقلال به هلدينگ خليج فارس واگذار شده و وزارت با سهم 
اندكش از سهام چه نقش كليدي و استراتژيكي مي تواند در آينده اين تيم 
ايفا كند، جز اينكه بلافاصله پس از باز شدن پاي وزير ورزش به ماجرا، يك 

حاشيه به حواشي پرتعداد ليگ  برتر اضافه شود.

بعد از ش��كايت نبيل باهويي از باش��گاه پرس��پوليس به خاطر 
پرداخت نشدن مطالباتش، كميته انضباطي فيفا حكم به بسته 
شدن پنجره نقل وانتقالاتي اين باش��گاه تا زمان تسويه بدهي 
اين بازيكن داد. در ادامه پرسپوليس��ي ها با ارس��ال نامه اي به 
فيفا از اين نهاد خواستند از محل درآمدهاي پرسپوليس بدهي 
باهويي پرداخت شود. حالا فيفا با ارسال نامه اي به پرسپوليس 
موافقت خود را براي پرداخت مطالبات باهويي اعلام كرده است. 
پرسپوليس بابت حضور عليرضا بيرانوند، مرتضي پورعلي گنجي، 
وحيد اميري، مهدي ترابي در جام جام جهاني حدود 700هزار 

دلار از فيفا درآمد كسب كرده است. 

موافقت فيفا با پرداخت مطالبات پرسپوليس

تيم ملي كاراته سه شنبه براي حضور در رقابت هاي بين المللي 
روس��يه عازم مسكو مي ش��ود. اين دوره از مس��ابقات، روزهاي 
18 تا 20 آبان ماه با حض��ور 341كاراته كا در قال��ب 76 تيم از 
كشورهاي مختلف برگزار خواهد ش��د. بهمن عسگري، مهدي 
عاشوري، مهدي خدابخشي، محمود نعمتي، مهدي گنج زاده، 
مهدي شهگل، عليرضا حيدري، صالح اباذري، مرتضي نعمتي، 
محمدعرفان عسگري پور و وهاب شاهمير نفراتي هستند كه به 
سرمربيگري شهرام هروي به روسيه سفر مي كنند. تيم ملي كاراته 

خود را براي حضور در جام جهاني اسپانيا آماده مي كند.

شاگردان هروي به روسيه مي روند

رقابت هاي كشتي 

فريدون حسن
جهان�ي آلبان�ي       گزارش  يک

براي ايران دو روي 
متفاوت داش�ت. وقتي در آغ�از اين رقابت ها 
تيم هاي كش�تي آزاد و فرنگي زير 23 س�ال 
ايران با اقتدار قهرمان جهان شدند، بسياري 
خ�ود را آم�اده ك�رده بودند تا جش�ن بزرگ 
قهرماني ايران را با قهرماني دو تيم چهار نفره 
فرنگي و آزاد در اوزان غيرالمپيكي كامل كنند، 
اما نامداران كش�تي ايران نااميدمان كردند. 

    
شاگردان رنگرز در فرنگي با يك طلا و يك نقره 
كارش��ان را با نايب قهرماني به پايان رساندند. 
هرچند در نگاه اول كسب دو مدال و حضور در 
دو فينال از بين چهار وزن موجود نتيجه خوبي 
به نظر مي رسد، اما وقتي به اين نكته توجه داشته 
باشيم كه چهار فرنگي كار ايران در آلباني سابقه 
قهرماني المپيك، جهان و آس��يا را در كارنامه 
داشته اند، آن وقت اس��ت كه نمي توانيم كسب 
چنين نتيجه اي را موفقيت آميز قلمداد كنيم، 
به خصوص كه قهرمان المپيك هيچ حرفي براي 

گفتن نداشت. 
با شروع رقابت هاي چهار وزن كشتي آزاد اوضاع 
خراب تر هم شد و كار به جايي رسيد كه تنها با 
كسب يك مدال برنز روي سكوي سوم مسابقات 
ايستاديم. در كشتي آزاد تمام نگاه ها به نتيجه 

وزن 92 كيلوگرم بود، جايي كه كامران قاسمپور 
بايد براي كسب قهرماني با دو كشتي گير نامدار 
جهان، يعني سعداله  اف روس و تيلور امريكايي 
روبه رو مي شد كه قاس��مپور در عين ناباوري به 
هر دو باخت! شايد شكست مقابل تانك روسي 
قابل توجيه بود، اما باخت س��نگين به تيلور كه 
در همان مس��ابقه اول با س��عداله اف نشان داد 
اصلًا آماده نيس��ت و فقط آمده تا خود را براي 
خداحافظي هميش��گي از كش��تي آماده كند، 
به هيچ وجه قابل توجيه نيس��ت. قاس��مپور به 
كشتي گيري باخت كه فرس��نگ ها با آمادگي 
كامل فاصل��ه داش��ت و اين شكس��ت به قول 
بزرگان كش��تي داغي بود كه تيل��ور تا ابد روي 
پيشاني كش��تي آزاد ايران گذاشت، داغي كه با 

خداحافظي او هرگز از بين نخواهد رفت. 
هرچند مسئولان فدراسيون كشتي و سرمربيان 
دو تي��م آزاد و فرنگي پيش از آغاز مس��ابقات به 
سختي هاي پيش رو اشاره و صراحتاً عنوان كرده 
بودند كه كار سختي مقابل حريفان داريم، اما اينكه 
امروز براي توجيه نتايج ضعيف ايران در مسابقات 
آلباني نوع رده بندي و حت��ي نتايج ضعيف ديگر 
مدعيان را مستمسك قرار دهيم، نوعي خودفريبي 
است كه به نظر مي رسد مس��ئولان كشتي براي 

موفقيت در ادامه راه بايد از آن پرهيز كنند.
صحبت هاي عليرضا دبير، رئيس فدراس��يون 
كش��تي در خصوص نتيجه كس��ب ش��ده در 

آلباني هرچند در راس��تاي حرف هاي او پيش 
از مسابقات است، اما نكاتي را دربر دارد كه بايد 

نگران آنها بود. 
دبير مي گويد: »محاس��به رده بندي تيمي در 
رقابت هايي كه تنها چهار وزن است، كار درستي 
نيست و اگر اين مس��ابقات در 10 وزن برگزار 
مي شد، الان ژاپن يا گرجستان در جايگاه هاي 
اول و دوم نبودند. اگر شش وزن ديگر تيم ها در 
اينجا بودند، مي توانس��تند به م��ا كمك كنند، 
همانطور كه امريكا نيز در اين مس��ابقات تنها 
دو مدال برنز كسب كرد يا كشتي روسيه با آن 
همه عظمت تنها يك مدال طلا در اين رقابت ها 

به دست آورد.«
رئيس فدراسيون كش��تي ادامه مي دهد: »بايد 
قبول كنيم كه در تي��م آزاد باي��د بهتر نتيجه 
مي گرفتيم، اما اميرمحمد يزداني مدال آور ما به 
دليل مصدوميت جاي خود را به يك كشتي گير 
جوان ب��ه نام س��ينا خليل��ي داد. در وزن 79 و 
92 كيلوگرم نيز بايد بهت��ر نتيجه می گرفتيم، 
اما با اتفاقي كه براي محم��د نخودي يا كامران 
قاسمپور افتاد، مي توانيم ناراحت شويم و بگوييم 

چرا باختيم يا آن را يك نقطه عطف بدانيم.«
وي ادامه داد: »در جلسه دو ساعته ای كه با كادر 
فني تيم ملي كش��تي آزاد در آلباني داشتم به 
آنها گفتم كه بايد بهتر و به گونه و شيوه اي ديگر 
تمرين كنيد، طوري كه ژاپن تمرين مي كند و در 

اين چند سال گذشته نشان داده متمايز از ديگر 
تيم ها كار مي كند. من يك اطلاعاتي از كشتي 

ژاپن به دست آوردم كه بسيار جالب بود.«
دبير اظهار داشت: »خدا را ش��كر كه اين اتفاق 
در مسابقات اوزان غيرالمپيكي و در چهار وزن 
افتاد، اگر اين اتفاق در مسابقات جهاني 2025 
يا 2026 كه در 10 وزن برگزار مي شود مي افتاد، 
چه می شد. البته ما توانستيم امريكايي ها را هم 
در المپيك و هم در رقابت هاي جهاني امسال جا 
بگذاريم، اما نبايد از روس ها فرار كنيم، بلكه بايد 
با آنها مصاف دهيم. بايد تي��م به تيم با روس ها 
رقابت كنيم و كش��تي بگيريم ت��ا ايراد كارمان 
مشخص شود. بايد ببازيم تا بتوانيم بردن را ياد 
بگيريم. در مسابقات اوزان غيرالمپيكي قبلي دو 
تيم آزاد و فرنگي ما تنها يك مدال برنز گرفتند، 
اما اينج��ا يك طلا، يك نقره و يك برنز كس��ب 
كرديم. البته اين موضوع مهم نيست و به دنبال 
قياس كردن نيس��تم. ما مي توانيم از اين اتفاق 
غصه بخوريم يا آن را يك نقطه عطف براي خود 

بدانيم كه باعث شود به موفقيت برسيم.«
وي در پاي��ان گفت: »اين شكس��ت ها جزئي از 
ورزش اس��ت، اما بايد آن را جبران كنيم. حتماً 
بايد بهتر و محكم تر كار كني��م. قبل از اين هم 
گفتم كه ما هنوز عقب هس��تيم و بايد بيشتر و 
بهتر كار كنيم و اعتقاد دارم كه هرچه بيشتر كار 

كنيم، نتيجه اش را هم می بينيم.«

دنيا  حيدري 

 معضل بي پايان كمك داور ويدئويي

VA يا بلاي جان R
قرار بود كمك داور ويدئويي ب��اري از دوش فوتبال ايران بردارد تا ديگر 
شاهد تصميمات پرابهام و سؤال برانگيز نباشيم، اما در عين ناباوري آنچه 
امروز در فوتبال ايران تحت عنوان VAR مورد استفاده قرار مي گيرد، 
نه فقط هيچ شباهتي به تكنولوژي كه در دنيا استفاده مي شود، ندارد كه 
خود تبديل به يكي از معضلات بزرگ و پرابهام فوتبال ايران شده است، 
به طوري كه ش��ايد بتوان به جرئت گفت در حال حاضر تنها فدراسيون 
فوتبال است كه از VAR سود مي برد، چراكه هر باشگاهي كه ديدارش 
با كمك داور ويدئويي برگزار مي شود بايد حدود 400ميليون تومان بابت 
اجاره اين سيستم بپردازد! سيستمي كه بسياري هنوز بر اين باورند نه 
VAR  كه ويدئوچك است، اما نه فقط حتي در حد همان ويدئوچك هم 
نتوانسته كمكي به فوتبال كند و باري از دوش آن بردارد كه اختيارات 
داور وسط را هم كاملًا گرفته است، موضوعی كه در بازي هاي اخير كاملًا 

مشهود بود و صداي همه را درآورد!
بسياري از كارشناسان در همان روزهاي نخست تأكيد كردند نبايد تصور 
شود كه قرار اس��ت VAR كار داور را انجام دهد و فقط مي تواند كمكي 
باشد براي او كه بتواند در صحنه هاي پرابهام و پرحرف و حديث به درستي 
تصميم گيري كند. حال آنكه موافقان اس��تفاده از كمك داور ويدئويي بر 
اين باور بودند همين  كه سيس��تم وارد شده و مورد اس��تفاده قرار گرفته 
تا از اشتباهات بزرگ جلوگيري كند، اتفاق مثبتي است و مي توان با رفع 
اش��كالات به صورت حرفه اي تري از آن اس��تفاده كرد و باگ هاي آن نيز 
رفته رفته حل خواهد شد. اما باگ هاي آنچه امروز تحت عنوان كمك داور 
ويدئويي در فوتبال ايران استفاده مي ش��ود، نه فقط به مرور زمان از بين 
نرفته كه بيشتر و بيشتر هم شده، به طوري كه حالا به نظر مي رسد قضاوت 
بازي هايي كه با اس��تفاده از كمك داور ويدئويي برگزار مي ش��ود را اتاق 
VAR در دست دارد، نه داور وس��ط! مسئله اي كه خود مي تواند حرف و 
حديث هاي بسياري را به دنبال داشته باش��د و اوضاع را بغرنج تر از زماني 

كند كه داور وسط به اشتباه در سوت خود مي دميد!
براي نمونه در مصاف حساس��ي كه همين چند روز قب��ل در غدير اهواز 
بين استقلال خوزستان و پرس��پوليس برگزار شد، در دقايق پاياني نيمه 
اول يك صحنه بسيار مش��كوك درون محوطه اس��تقلال خوزستان رخ 
داد، به طوري كه بعد از ضربه س��ر لوكاس ژوائو، توپ به دست سيدمحمد 
حسيني برخورد كرد، اما داور اعتقادي به هند نداشت، درحالي كه بعد از 
بازي اين بازيكن خود صراحتاً اعتراف كرد توپ به دستش خورده و تأكيد 

كرد دليلي ندارد وقتي اتفاقي رخ داده در خصوص آن دروغ بگويد.
اما نكته جالب اين بود كه داور گويا گوش به فرمان اتاق VAR بود! حال 
آنكه تصميم گيرنده اصلي داور ميدان اس��ت و او تنها وقتي در خصوص 
صحنه اي نياز به مش��ورت دارد بايد از همكارانش در اتاق VAR كمك 
بگيرد، نه اينكه بعد از هر صحنه منتظ��ر تصميم گيري آنها بماند، آن هم 
ب��دون اينكه حتي زحم��ت بازبيني صحنه ه��ا را به خود بده��د، ولی به 
نظرمي رسد كمك داور ويدئويي اختيار را از داور وسط گرفته و تصميمات 
جايي ديگر در اتاقي گرفته مي ش��ود كه اگرچه داوران باتجربه اي پشت 
سيستم هايش نشس��ته اند، اما نمي توانند تصميمات قابل قبولي بگيرند، 
همانطور كه پيام حيدري، داور اصلي VAR در ديدار استقلال خوزستان 
با پرسپوليس نتوانست هندي را كه با چشم غيرمسلح هم ديده مي شد و 

بازيكن حريف نيز خود بدان اعتراف كرد، تشخيص دهد.
صدالبته كه اتفاق رخ داده تنها مختص به بازي اس��تقلال خوزستان با 
پرسپوليس نيست و در مصاف اس��تقلال با خيبر در خرم آباد نيز دقيقاً 
داور ب��راي تصميم گيري منتظر نظ��ر اتاق VAR بود، ب��ه طوری كه 
گويي خود اختياري براي تصميم گيري نداشت. همانطور كه در مصاف 
پرسپوليس با شمس آذر قزوين و بسياري از ديدارهاي ديگر نيز رخ داده 
است. مسئله اي كه در هفته هاي نخست مي شد با تازه كار بودن داوران 
با اين تكنولوژي زيرسبيلي رد كرد، اما امروز بعد از گذشته 11 هفته از 
رقابت هاي ليگ ديگر نمي توان با اين جملات خود را گول زد كه باگ هاي 
كمك داور ويدئويي رفته رفته كم مي شود، وقتي اوضاع دارد هفته به هفته 
بدتر مي شود، بدون آنكه هيچ توضيح خاصي هم در اين راستا داده شود. 
براي نمونه هفته هاي نخست ليگ بارها و بارها اين درخواست مطرح شد 
كه اگر از پخش تصاوير VAR امتناع مي شود، حداقل مكالمات داوران 
براي برطرف شدن ابهامات منتشر شود، اما نه تصاويري پخش شد و نه 
مكالمه اي تا ثابت شود كمك داور ويدئويي نه تنها باري از دوش داوري 

برنداشته كه اوضاع را بغرنج تر هم كرده است!

كاروان كشتي آزاد كشورمان پس از عملكرد ضعيف 
در رقابت هاي جهاني آلباني ديروز به ايران بازگشت. 
اين رقابت ها در اوزان غيرالمپيكي برگزار شد، اما از 
بين چهار آزادكار اعزامي به تيرانا تنها محمد نخودي 
بود كه در وزن 79 كيلوگرم دستش به مدال رسيد. 
تنها برنز كس�ب ش�ده در اين رويداد باعث شد در 
رده بندي تيمي، ايران پس از گرجستان و ژاپن، مقام 
س�ومي را از آن خود كند. انتظار مي رفت شاگردان 
پژمان درس�تكار عملكرد بهتري در جهاني داشته 
باش�ند و حالا همه منتظر اجراي برنامه ای جديد از 

سوي فدراسيون براي تيم كشتي آزاد هستند.

بازگشت آزادكاران با يك برنز!
قاب

در باد قهرماني هاي جوانان نخوابيم

 كشتي 
بادبان شكسته

سابر هنوز سرمربي ندارد!

مربيگري رهبري در تيم ملي بعد از خداحافظي
رئيس فدراسيون چاره اي جز انتخاب نايب رئيس جديد ندارد

تقوي به دنبال جايگزيني براي مرادي
ملي پوش شمش��يربازي بلافاصله پس از خداحافظي از تيم ملي به عنوان 

اشرف  رامين
      بازتاب

مربي تيم ملي انتخاب شد. در آستانه اعزام تيم ملي به مسابقات جهاني سابر 
الجزاير، فدراسيون شمشيربازي تصميم گرفت از محمد رهبري به عنوان 
مربي در تيم ملي استفاده كند. اين سابريست 35 س��اله پس از بازي هاي المپيك تصميم به خداحافظي 
گرفت و گويا براي شروع كار مربيگري پيشنهادي هم از چين داش��ته است، اما با اصرار رئيس فدراسيون 
ترجيح داد كارش را در ايران ادامه دهد. تيم ملي شمشيربازي سابر كشورمان در المپيك با پيمان فخري 
حضور داشت و پس از اين بازي ها انتقادات و حواش��ي اين تيم به شدت افزايش يافت. عملكرد ضعيف دو 

ملي پوش بيش از همه بحث برانگيز شد و فخري نيز بعد از المپيك همكاري با فدراسيون ندارد.
بلاتكليفي كادرفني تيم ملي شمشيربازي طولاني ش��ده و انتظار مي رود فدراسيون هرچه سريع تر 
تكليف سرمربي جديد را مشخص كند. اين در حالي است كه جام جهاني از 17 آبان ماه در الجزاير آغاز 
می شود و همان نفرات هميشگي به عنوان سابريست هاي ايران در اين رويداد حاضر خواهند بود. در 
بخش تيمي علي پاكدامن، محمد رهبري، فرزاد باهر ارسباران و محمد فتوحي و در بخش انفرادي 
علي پاكدامن، محمد رهبري، فرزاد باهر، محمد فتوحي، احمدرضا شهميري و نيما زاهدي به عنوان 
نمايندگان كشورمان به الجزاير خواهند رفت. با اين تفاوت كه رهبري پس از انتخابش به عنوان مربي 
در رويداد پيش رو مبارزه نخواهد كرد. در جلسه اي كه عليرضا پورس��لمان با محمد رهبري داشته، 
رئيس فدراسيون از حضور اين ملي پوش در كادرفني حمايت كرده است. رهبري، مربي جديد تيم ملي 
با تأكيد بر اين مس��ئله اظهار داشت: »بعد از المپيك تصميم داش��تم از دنياي قهرماني خداحافظي 
كنم. پس از اينكه اسمم براي مسابقات الجزاير ريجستر شد با رئيس فدراسيون تماس گرفتم و بحث 
خداحافظي از دنياي قهرماني را به وي اطلاع دادم. دكتر پورسلمان با اين موضوع مخالفت كرد، اما من 
اعلام كردم از چين پيشنهاد مربيگري دارم. رئيس فدراسيون هم جلسه ای با من گذاشت و خواستار 
حضورم در كادرفني تيم ملي سابر شد و من با افتخار اين پيشنهاد را پذيرفتم. قطعاً برنامه هاي زيادي 
براي اين تيم دارم و از بچه ه��اي باتجربه تيم مي خواهم كه كنارم باش��ند و به تيم ملي كمك كنند. 
بي ترديد فرصت را به جوان تر ها هم مي دهيم تا بتوانيم پشتوانه خوبي براي تيم ملي شمشيربازي در 
اسلحه سابر داشته باشيم.«  اعزام نفرات ثابت به رويدادهاي بين المللي و عدم استفاده از نيروهاي جوان 
از مهم ترين انتقادات وارده به كادرفني سابر و همچنين فدراسيون شمشيربازي است. در بين نفرات 
اعزامي به الجزاير پاكدامن با رنكينگ 11 بهترين جايگاه را دارد. به رغم پيش��رفت خوب سابر ايران 
در سال هاي اخير، چهره هاي جديد و تازه نفس به تيم ملي اضافه نشده اند و انتظار مي رود با انتخاب 

كادرفني جديد، شاهد اعتماد بيشتر به شمشيربازان جوان باشيم.

درست در روزهاي دشوار و نفسگيري كه واليبال ايران آخرين شانس 
شميم رضوان

      خبر
خود را براي رسيدن به بازي هاي المپيك پاريس امتحان مي كرد، قرار 
بود وحيد مرادي هم به همراه تيم ملي واليبال راهي برزيل شود، اما در 
رخدادي كم سابقه نايب رئيس فدراس��يون در فرودگاه دوبي ناپديد و چندي بعد رئيس فدراسيون 

واليبال مدعي شد او در دوبي درگير مسائل شخصي شده و نتوانسته تيم ملي را همراهي كند.
 حالا و بعد از گذشت شش ماه، هنوز هم خبري از مرادي نيس��ت و همين تقوي، رئيس فدراسيون 
واليبال را بر آن داشته تا به دنبال جايگزين براي مرادي باش��د: »موضوع نايب رئيسي مرادي بحث 
قانوني دارد و بايد با دقت بررس��ي ش��ود، خصوصاً كه نفراتي مثل او براي ما حرمت دارند. مي دانم 
فدراس��يون واليبال بايد موضوع نايب رئيس��ي خود را ح��ل و فصل كند و بي توجه ب��ه اين موضوع 
نيستيم و چند هفته پيش هم با اعضاي هيئت رئيسه و دبير فدراسيون و خزانه دار جلسه داشتيم  و 

برنامه ريزي هايی شده است.« 
طبق اساسنامه در صورتي كه رئيس فدراسيون سه ماه غيبت متوالي داشته باشد، مي توان فرد 
جديدي را انتخاب كرد، اما به گفته تقوي اين موضوع در مورد اعضاي هيئت رئيسه و نايب رئيس 
ذكر نشده است: »از نظر حقوقي چون رئيس فدراسيون، رياس��ت هيئت مديره را هم برعهده 
دارد برخي آن را به ديگر اعضاي هيئت رئيسه هم تعميم مي دهند و مي گويند نمي تواند رئيس 
به خاطر سه ماه غيبت حذف شود، اما معاونش حذف نش��ود. اين از نظر قانوني منطقي نيست. 
از طرفي افرادي مثل من كه تازه رياست در حوزه ورزش را ش��روع كرده اند بايد حرمت امثال 
مرادي را در ورزش نگه دارند. البته منافع واليبال به هم��ه ما ارجحيت دارد، به همين دليل به 
زودي تكليف نايب رئيس واليبال روشن مي شود، اما تأكيد دارم فدراسيون جاي تسويه حساب 
شخصي نيست. شش ماه است كه مرادی در فدراسيون واليبال نيست، اما نايب رئيسي شخص 
نيست، به همين دليل سعي كرديم كارهاي مربوط به اين پس��ت را به بهترين نحو جلو ببريم. 
البته اين مس��ئله هزينه و انرژي مضاعفي از ما گرفت، اما تلاش كرديم آس��يبي به فدراسيون 
نرسد. اگر روزي كه اين اتفاق براي مرادي رخ داد با او قطع همكاري مي كردم اين تصور ايجاد 
مي شد كه براي كسي كه س��ال ها  در ورزش خدمت كرده حرمت قائل نشدم. اين موضوع براي 
من بعد اخلاق��ي دارد، اما بايد در آبان ماه وضعيت را مش��خص كن��م. در بهمن ماه يك مجمع 
فوق الع��اده پيش رو داريم و اعضاي هيئت رئيس��ه انتخاب خواهند ش��د. بنابراين بايد پس��ت 
نايب رئيسي فدراسيون تعيين تكليف ش��ود، اما با رعايت حرمت ها، چراكه فدراسيون واليبال 

جاي تسويه حساب هاي شخصي نيست.«

 پاي سخت افزار به ميان بيايد 
فوتسال هم جايزه نمي گيرد

سهم ايران در مراس��م برترين هاي فوتبال آس��يا در سال 2023 تنها 
يك جايزه بود كه به سعيد احمدعباسي رسيد. ستاره تيم ملي فوتسال 
ايران كه معتقد است اگر امكانات مثل فوتبال باشد، فوتسال هم جايزه 
نمي گيرد: »امسال هر س��ه نامزد براي اولين بار به مراسم دعوت شده 
بودند كه اتفاق خوب��ي بود و به اينكه تنها نماين��ده ايران بودم كه اين 
جايزه را مي برد، افتخار مي كنم. من نماينده فوتسال بودم و اميدوارم كه 
با كسب اين موفقيت توانسته باشم مردمم را خوشحال كنم. متأسفانه 
حال ورزش ايران خوب نيست و اميدوارم به آن رسيدگي شود تا جوايز 
بيشتري در آسيا بگيريم. ايران نيروي انس��اني خوبي دارد و با تقويت 
س��خت افزارها مي توانيم اتفاقات خوبي را براي مردم ايران رقم بزنيم. 
خدا را شكر كه سختي ها به اتفاقي ش��يرين ختم شد، اما واقعيت اين 
اس��ت كه اگر حمايت ها و وضعيت س��خت افزار مانند ساير رشته هاي 
زيرمجموعه فدراسيون فوتبال پيش برود، فوتس��ال هم از اين جايزه 
محروم مي شود. گذش��ت زماني كه مي گفتيم به خاطر استعداد ذاتي 
بازيكنان مي توانيم جايزه بگيريم. نمي خواهم ماج��را را تلخ كنم، اما 
در فوتبال يك ورزشگاه نداريم كه تيم ملي در آن بازي كند، اين براي 

كشوري به عظمت ايران يك ضعف است.«


